
  

 

ZÁPISNICA Z 9. RIADNEHO ZASADNUTIA MONITOROVACIEHO VÝBORU 

pre Program rozvoja vidieka SR 2014-2022 

13. december 2022  

 

Miesto konania:  Úrad Košického samosprávneho kraja, Košice 

Prítomní:   podľa prezenčnej listiny 

Program:  v zmysle pozvánky 

 

1. Otvorenie zasadnutia MV a schvaľovanie programu 9. riadneho zasadnutia MV 
 

Zasadnutie Monitorovacieho výboru (ďalej len „MV“) otvorila p. Mihaľová, predsedníčka MV. Privítala 
členov zúčastnených tak osobne ako aj online, konštatovala  uznášaniaschopnosť výboru, oboznámila 
účastníkov s programom zasadnutia, ku ktorému neboli vznesené žiadne pripomienky a program bol 
týmto schválený všetkými prítomnými riadnymi členmi (25). V mene p. ministra Vlčana poďakovala 
Úradu Košického samosprávneho kraja za poskytnutie priestorov na uskutočnenie MV, vďaka čomu sa 
podarilo zorganizovať 2. zasadnutie MV v roku 2022 a v tomto trende bude Riadiaci orgán (ďalej len 
„RO“)  pokračovať a to najmä s cieľom zlepšenia a prehĺbenia komunikácie medzi RO a členmi MV PRV.  
Zástupca Európskej komisie (ďalej len „EK“), p. Migas, pozdravil členov MV, poďakoval za pozvanie 
a zorganizovanie tohto zasadnutia, pričom ocenil snahu organizovať 2 zasadnutia ročne aj 
s elementom prezentovania príkladov dobrej praxe v podobe prezentácie úspešného projektu 
Programu rozvoja vidieka 2014 – 2022 (ďalej len „PRV“). Pripomenul, že Slovensko je, čo sa týka 
čerpania finančných prostriedkov, pod priemerom EÚ, avšak pozitívne zhodnotil napredovanie 
v čerpaní. Vyzval RO, aby neformálne konzultoval s Európskou komisiou všetky zmeny programu. 
Pogratuloval Slovensku ku schváleniu Strategického plánu Spoločnej poľnohospodárskej politiky na rok 
2023 – 2027 (ďalej len“ SP SPP“) a upozornil na povinnosť zriadenia nového MV pre SP SPP. Taktiež 
poukázal na dôležitosť paralelnej implementácie PRV a SP SPP počas najbližších  
3 rokov týchto dvoch programových období.   

 

2. Aktuálny a výhľadový stav implementácie Programu rozvoja vidieka SR 2014 – 2022  

P. Mihaľová skonštatovala, že záväzok n+3 bol splnený. K decembru 2022 bol záväzok splnený na 
103%. Upozornila na skutočnosť, že od roku 2023 sa budú implementovať len projektové podpory PRV, 
neprojektové podpory sa budú implementovať od roku 2023 len prostredníctvom SP SPP, čo si bude 
vyžadovať zrýchlenú a efektívnu implementáciu práve projektových opatrení v rámci PRV 2014-2022. 
Avšak vďaka novonastavovaným systémom na PPA by cieľ aj pre rok 2023 mal byť splnený. 
V prezentovaní pokračovala p. Csonková, ktorá vyzdvihla aktuálny stav implementácie PRV. RO bude 
pokračovať aj v roku 2023 v organizácií seminárov a infodní a to v snahe predstavovať jednotlivé výzvy 
– najmä tie otvorené, ako aj upozorňovať na dôležité náležitosti a týmto predchádzať chybám.  
P. Csonková pokračovala s novou stratégiou v promovaní výziev PRV, ako tomu bolo pri seminári 
s názvom „EIP day“ v rámci podopatrenia 16.1, ktorý sa uskutočnil 23. novembra 2022 k aktuálne 



  

otvorenej výzve na obsahové námety č. 2/2022. Uvedený koncept bude uplatňovaný aj pre ostatné 
opatrenia.  Predstavila taktiež indikatívny harmonogram výziev PRV pre rok 2023, pričom reflektovala 
aj na aktuálnu energetickú situáciu, kde sa pripravuje výzva na podporu projektov riešiacich zníženie 
energetickej náročnosti využívaním obnoviteľných zdrojov energie a to s alokáciou 8 miliónov eur.  

p. Csonková predstavila novú koncepciu opatrenia 19 – LEADER, ktorá sa začala uplatňovať už 
v priebehu roka a s prenastavovaním procesov sa bude pokračovať aj v priebehu roka 2023.  Zároveň 
pripomenula, že od decembra 2022 prebiehajú regionálne workshopy s cieľom byť bližšie k Miestnym 
akčným skupinám, ozrejmiť nové prvky vo výzvach a novú stratégiu.  

Stav kontrahovania a čerpania za rok 2022 odprezentoval zástupca PPA, p. Hospodár. Akreditácia PPA 
bola obnovená 15. októbra 2021, pričom s vyplácaním platieb sa začalo v apríli 20221 . V rámci nových 
prvkov riadenia poukázal na fakt, že v roku 2022 bolo zavedené elektronické podávanie Žiadostí 
o nenávratný finančný príspevok (ďalej len „ŽoNFP“) prostredníctvom portálu slovensko.sk a riešenie 
verejného obstarávania/ obstarávania prešlo tiež na elektronické predkladanie cez systém Josephine. 
V rámci výziev 52/PRV/2022, 56/PRV/2022 a 65/PRV/2022 bol zavedený Katalóg cien 
poľnohospodárskej techniky, stavieb a technológií, ktorý stanovil ceny na vybrané položky a žiadatelia 
nemusia dokladovať realizáciu investície prostredníctvom procesu obstarávania. Uviedol, že v roku 
2022 bolo vyhlásených 12 výziev s celkovou alokáciou takmer 323 miliónov eur a prijatých ŽoNFP bolo 
2 991, ktoré sú aktuálne v procese vyhodnocovania.  

p. Mihaľová otvorila diskusiu k prezentovaným bodom: 

 p. Račeková z Ekotrend Slovakia sa informovala ohľadne vyhodnotenia výzvy č. 52/PRV/2022. 
p. Csonková aj p. Hospodár informovali ohľadne prebiehajúceho hodnotenia predložených 
ŽoNFP, so zrejmým zámerom vyhodnotiť predložené ŽoNFP ešte pred ukončením zberu 
projektových žiadostí pre výzvu č. 65.  

 p. Pícha z Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR informoval o 
organizačnom a personálnom zabezpečení aktivít CLLD po prechode sekcie IROP z Ministerstva 
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR na Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR a vyzdvihol zlepšenie vzájomnej spolupráce. 

 p. Pavlík vyzdvihol novú koncepciu v rámci MAS a poďakoval p. Csonkovej.  
 p. Moravčíková zo Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre sa informovala ohľadne 

čerpania finančných prostriedkov z výzvy č. 39/PRV/2019 a poďakovala za usporiadanie 
semináru „EIP day“.  

p. Mihaľová poďakovala za diskusiu a ukončila 1. bod programu. 

 

3. Návrh 11. modifikácie PRV  

P. Mihaľová predstavila návrh 11. modifikácie PRV, ktorá je zameraná najmä na presun finančných 
prostriedkov. Ako reakcia na silnú požiadavku sektora na zníženie investičného dlhu, ktorá sa prejavila 
v niekoľkonásobnej požiadavke predložených projektových žiadostí vo výzvach na investovanie do 
podnikov, navrhuje RO presun finančných prostriedkov z opatrení s nižšou absorpčnou kapacitou do 
podopatrení 4.1 a 4.2, celkovo sa presunie približne 103 miliónov eur. Medzi najvýznamnejšie zmeny 
patrí úprava v Opatrení 7, kedy alokácia vyčlenená pre Broadband (zabezpečenie konektivity) vo výške 

                                                           
1 V nadväznosti na uvedený súhlas vlády SR, vyjadrený v jej uznesení č. 232 z 30. marca 2022, bol vydaný pokyn na spustenie 
vyplácania platieb pozastavených v rámci PRV SR 2014-2022. S vyplácaním platieb začala PPA bezodkladne. 



  

27 miliónov Eur bude presunutá na podporu kanalizácií a čističiek odpadových vôd v obciach do 1000 
obyvateľov. Tomuto riešeniu predchádzala dohoda s Ministerstvom investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR, ktoré gestoruje problematiku pokrytia a konektivity v rámci SR. Výzva pre dané 
podopatrenia je v záverečnej fáze prípravy. P. Csonková ozrejmila, že preto, aby to zacielenie výzvy 
najviac zodpovedalo reálnym potrebám územia, boli potenciálni žiadatelia oslovení na vyplnenie 
dotazníka. Odpovede z dotazníka sa aktuálne vyhodnocujú. Taktiež v rámci podpory manažmentu vody 
v krajine sa navrhuje vytvoriť samostatné podopatrenie  (4.3F) s alokáciou 15 miliónov eur. Jednotlivé 
presuny finančných prostriedkov boli prehľadne sumarizované v rámci prezentácie, ktorá tvorí prílohu 
č. 2.   

p. Csonková otvorila diskusiu k návrhu 11. modifikácie PRV: 

 p. Ovseník z Únie regionálnych združení vlastníkov neštátnych lesov Slovenska vyjadril 
nesúhlas s presunom finančných prostriedkov vo výške 3 milióny eur z podopatrenia 8.6 do 
podopatrenia 4.1 a poprosil o zváženie presunu finančných prostriedkov z podopatrenia 8.6 
z dôvodu možnej potreby týchto finančných prostriedkov na obnovu a ochranu lesov pre 
budúcu generáciu. 
p. Csonková poďakovala za vyjadrenie a uviedla, že RO rozumie požiadavke zachovania 
objemu financií v lesníckych opatreniach, avšak Program rozvoja vidieka rieši vidiek ako celok 
a podporu sa snaží smerovať tam, kde je tá investičná a neinvestičná podpora najviac potrebná 
v aktuálnom čase. V reakcii na aktuálnu situáciu v agrosektore je potrebné presunúť financie 
tam, kde sú aktuálne najviac potrebné. Čo sa týka podopatrení venovaným lesníctvu sa v roku 
2022 podarilo vyhlásiť 4 výzvy (pre podopatrenie 8.3 – 1 výzva a 8.5 – 3 výzvy), v pláne je do 
konca roka vyhlásiť ešte jednu výzvu v podopatrení 8.4. Rovnako tak v budúcom roku 
pripravujeme 2 výzvy – a to pre oblasť 8.3 a 8.6, ktorá sa týka práve investícií do strojov a 
zariadení (lesnícku techniku). Práve pre to, aby bolo možné efektívne a cielene investovať do 
technicky je pripravovaný katalóg produktov, aby sa technika do lesa dostala čo možno 
najrýchlejšie a tam, kde je jej treba. Z uvedeného je zrejmé, že RO vníma ako dôležitú súčasť 
podporu „lesníckych“ opatrení a vyčleňuje jej patričnú podporu. Zároveň tiež dodala, že 
lesnícki žiadatelia sa mohli a môžu zapájať aj do výziev v rámci iných podopatrení a to 
predovšetkým v rámci Vzdelávania (Opatrenie 1), Poradenstva (Opatrenie 2)a Európskych 
inovačných partnerstiev (Podopatrenie 16.1).  

 p. Celnarová z Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR ocenila vypracovanie dotazníka 
na nastavenie novej výzvy pre obce do 1000 obyvateľov v rámci vybudovania kanalizácií a 
čističiek odpadových vôd. 
p. Mihaľová poďakovala za pozitívnu spätnú väzbu p. Celnarovej a zároveň sa vyjadrila aj 
k diskusii p. Ovseníka ohľadne presunu financií z podopatrenia 8.6 s tým, že v mnohých 
výzvach, a hlavne často v lesníckych opatreniach, sa stáva, že nie je takmer žiadny záujem zo 
strany žiadateľov. Uviedla príklad podpory záchrany Hlucháňa, ktorý bol eskalovaný až na 
úrovni Európskej únie, avšak prišlo len 5 ŽoNFP. 

 p. Ovseník uviedol, že podporu Hlucháňa nepotrebovali, podporu potreboval štát, resp. EK. 
Uviedol, že je potrebné aby RO počúval, čo potrebuje les, resp. lesní hospodári a k tomu 
nastavili výzvy a aby sa nepresúvala alokácia z nevyhlásenej výzvy k dotknutému podopatreniu 
8.6. 
p. Mihaľová reagovala, že ide o presun vo výške 3 milióny eur, čo v kontexte celej alokácie je 
1,8 %. Uviedla, že všetky záväzky environmentálneho charakteru sú zo strany RO dodržiavané. 
V prípade existujúcich a idúcich projektov v opatrení 8 je indikované šetrenie 10 až 20%. Tieto 
potenciálne finančné prostriedky sú približne vyčíslené na 3 milióny eur a budú v prípade 



  

potreby využité v rámci podpory projektov v podopatrení 8.6, resp. ostatných podopatrení 
v rámci Opatrenia 8  – podľa toho, kde bude prejavený záujem zo strany žiadateľov.  Zároveň 
dodala, že v rámci lesníckych opatrení sa pripravuje zjednodušenie implementácie, Národné 
lesnícke centrum pracuje na katalógu lesníckej techniky, ktorý by mal byť skompletizovaný v 2. 
kvartáli 2023. V spolupráci so sekciou lesníctva sa aktuálne zbierajú požiadavky a potreby 
lesníkov, ktoré budú reflektované pri nastavovaní výziev. 
p. Marcinek zo sekcie lesného hospodárstva a spracovania dreva potvrdil slová p. Mihaľovej,  
uviedol spoluprácu sekcie lesného hospodárstva a RO PRV. Dodal, že sa pripravuje vyhlásenie 
výzvy na podopatrenie M8.4 s predbežnou alokáciou 40 miliónov eur. Zároveň sa pripravuje aj 
výzva v rámci podopatrenia M8.3, ktorá ešte len pôjde do verejného pripomienkovania. 

p. Csonková na záver predstavila návrh posúdenia prezentovanej modifikácie formou skráteného 
písomného konania. Voči skrátenému písomnému konaniu neboli vznesené žiadne pripomienky. 

p. Mihaľová poďakovala za diskusiu a ukončila 2. bod programu. 

 

4. Informácia o Strategickom pláne SPP 2023 – 2027 

p. Mihaľová stručne predstavila harmonogram schvaľovania SP SPP a poďakovala zástupcom EK za 
pripomienky, ktoré boli vecné a potvrdili správne nastavenie SP SPP. Momentálne sa pripravuje 
národná legislatíva pre implementáciu intervencií SP SPP, tak aby sa s realizáciou a čerpaním mohlo 
začať už od roku 2023. Novým prvkom implementácie by malo byť zavedenie finančných nástrojov, 
ktoré by mali významným spôsobom napomôcť k riešeniu investičného dlhu. Realizácia projektových 
intervencií  je plánovaná od roku 2024. Medzi najbližšie kroky, ktoré bude potrebné zrealizovať je 
zriadenie nového MV. S prvým zasadnutím sa počíta v priebehu februára 2023. p. Csonková predstavila 
nové prvky v projektových podporách, ako aj najbližšie kroky implementácie SP SPP. RO zorganizoval 
tzv. Informačné dni k schválenému SP SPP a v takýchto stretnutiach a podujatiach má RO v pláne 
pokračovať aj v budúcom roku 2023. p. Csonková taktiež predstavila plán aktivít na rok 2023, 
predovšetkým plán vyhlasovania výziev v súlade s platným harmonogramom, znásobenie počtu info 
dní a vstupovanie do regiónov prostredníctvom novovzniknutých regionálnych centier Inštitútu 
znalostného pôdohospodárstva a inovácií. 

p. Csonková otvorila diskusiu k preberanému bodu. Vzhľadom k žiadnym otázkam p. Mihaľová dala 
priestor k záverečnému slovu zástupcovi EK, p. Migasovi, ktorý poďakoval za prezentáciu 
a sprostredkované informácie, vyzdvihol implementáciu PRV v aktuálnom roku a teší sa na nasledujúcu 
spoluprácu. 

 

5. Záver 

Na záver zasadnutia MV poďakovala p.  Mihaľová všetkým prítomným za aktívnu účasť, konštruktívnu 
diskusiu, spoluprácu a 9. zasadnutie MV ukončila. 

 

Prílohy: 
1. Prezenčná listina 
2. Prezentácia k 9. zasadnutiu MV  



  

3. Indikatívny harmonogram vyhlasovania výziev na predkladanie žiadostí o poskytnutie 
nenávratného finančného príspevku pre rok 2023 

 
 
Vypracovali: 
Mgr. Petra Hanulíková     ................................................. 

Ing. Ondrej Söke     .................................................  

     

 
 
 
Schválili: 
Ing. Rudolf Trebatický – podpredseda MV  ................................................. 

 

Mgr. Monika Csonková, PhD. – podpredsedníčka MV   ................................................. 

 

Mgr. Katarína Mihaľová – predsedníčka MV  ................................................. 


